
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XIV/20
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 29 stycznia 2020 r.  

Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:55 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych –  lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr XIV/212/2020 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2020 rok
2. Uchwała Nr XIV/213/2020 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr XIV/214/2020 w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka, wysokości 

maksymalnej opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat
w Żłobku w Raciborzu.

4. Uchwała Nr XIV/215/2020 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście 
Racibórz w roku szkolnym 2019/2020.

5. Uchwała Nr XIV/216/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/745/2010 Rady Miasta Racibórz
z dnia 27 października 2010 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali użytkowych stanowiących 
własność Gminy Racibórz.

6. Uchwała Nr XIV/217/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Kolejowej 19a.

7. Uchwała Nr XIV/218/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pocztowej 10a.

8. Uchwała Nr XIV/219/2020 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dla dróg położonych w granicach Miasta Racibórz, dla których zarządcą jest 
Prezydent Miasta Racibórz.

9. Uchwała Nr XIV/220/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego w Mieście Racibórz.

10. Uchwała Nr XIV/221/2020 w sprawie opracowania i przekazania projektu regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzenia ścieków do zaopiniowania. 

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.raciborz.esesja.pl .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
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 Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka – Głowińska

 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Wydziału Informacji i Promocji Marcin Wojnarowski

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Otwarcia XIV sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, powitał 
obecnego na sesji Ministra Michała Wosia, zebranych radnych, prezydenta miasta, zastępców 
prezydenta miasta, pracowników urzędu  i jednostek miasta oraz mieszkańców obecnych na sali i tych
korzystających z transmisji internetowej, a także media oraz poinformował, że sesja jest nagrywana i 
transmitowana. Następnie stwierdził, że aktualnie na sesji jest obecnych 20 radnych, Rada jest więc 
władna do podejmowania uchwał. Dalej przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek o poszerzenie 
porządku obrad o punkt poświęcony planowi pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok i Sprawozdaniu z
działalności Komisji Rewizyjnej w 2019 roku.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia wniosku Przew. RM i ustalenia porządku obrad.. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marcin Fica.
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda. 

Rada przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2020 r.:

1) odczytanie opinii Komisji Rady Miasta i wniosków radnych,
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,
3) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
4) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
6. Podsumowanie prac Komisji do spraw czystego powietrza.
7. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka, wysokości maksymalnej opłaty za 

wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat w Żłobku w Raciborzu.
8. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku szkolnym 

2019/2020.
9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/745/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

października 2010r. w sprawie zasad sprzedaży lokali użytkowych stanowiących własność Gminy 
Racibórz.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz użytkownika 
wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Kolejowej 19a.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pocztowej 10a.
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12. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dla dróg położonych
w granicach Miasta Racibórz, dla których zarządcą jest Prezydent Miasta Racibórz

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 stycznia 2019 r. 
w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego w Mieście Racibórz.

14. Uchwała w sprawie opracowania i przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzenia ścieków do zaopiniowania.

15. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok i Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 
2019 roku.

16. Wolne wnioski i informacje.
17. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XIII sesji Rady Miasta Racibórz.. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Paweł Rycka. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda.

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Przew. RM Leon Fiołka przed zabraniem głosu przez Prezydenta Miasta oddał głos obecnemu na sesji
ministrowi. 

 Minister, członek Rady Ministrów Michał Woś przekazał, że cieszy się z wizyty w swym mateczniku. 
Wskazał, że wszyscy tworzą tą wspólnotę samorządową i w związku z tym wszyscy, ponad 
podziałami powinni współpracować po to aby Racibórz się rozwijał. Dalej wskazał, że władza nie jest
władzą daną raz na zawsze, ale władza zobowiązuje do służby mieszkańcom, stąd też konieczne są 
konsultacje, rozmowy, wsłuchiwanie się w głos mieszkańców, pokazywanie faktów, a nie emocji. 
Dodał, że te słowa kieruje także do siebie. Następnie jako refleksję do wszystkich, wskazał, że minął 
już ponad rok od chwili zmiany władzy w mieście. Dlatego też należy wspólnie zrobić rachunek 
sumienia z tego co ten rok przyniósł, jakich zmian udało się dokonać. Dalej uznał, że rachunek 
wychodzi na plus, gdyż udało się rozpocząć realizację obwodnicy miasta, podobnie podjęto też 
decyzję o realizacji ronda przy „mechaniku”. Dobre wieści napłynęły też z Pomorza, gdzie po 
interwencji planowany maszt nie stanie na środku obozu w Pleśnej, strażacy otrzymali nowy sprzęt, 
miało i ma miejsce szereg inwestycji, m.in. remont  budynku sądu krajowego. Udało się także 
uporządkować sprawę projektu dotyczącego przebudowy dworca. Niemniej zwróciła się z prośbą do 
wszystkich radnych, po lewej czy po prawej stronie sali, aby byli ambitni i stawiali przed sobą wielkie
rzeczy, które pociągną też mieszkańców. Pomysły te muszą być jednak możliwe do realizacji w 
sensownej perspektywie, a nie za 30 – 40 lat jak dobra, niemniej oddalona w czasie koncepcja 
budowy kanału Odra – Dunaj. Z przykrością jednak przekazał, że nie otrzymał ze strony samorządu 
próśb o wsparcie czegoś na miarę marzeń mieszkańców Raciborza. Niemniej jako swoją ofertę 

3



przekazał, że zaangażuje się w każdy pomysł, który będzie dobry dla miasta, dobry dla nas 
wszystkich, dla wspólnoty samorządowej. Zadeklarował, że otworzy wszystkie drzwi, które są do 
otwarcia, a tam gdzie drzwi będą zamknięte, to razem będziemy „wskakiwać oknem”. Pokornie 
jednak poprosił, aby wspólnie opracować te wielkie rzeczy i aby zarządzanie miastem nie przerodziło 
się w administrowanie miastem. Poprosił aby myśleć ambitnie. Dalej wskazał, że w ostatnim czasie 
podjął  kilka interwencji, min. dla kluczowej inwestycji jaką jest Regionalna Droga Racibórz -  
Pszczyna. Wskazał jednak, że ze względu na jej ogromne koszty jej realizacja będzie możliwa tylko 
przy bezpośrednim wsparciu środków budżetu państwa. Uznał więc, że należy wspólnie się w to 
zaangażować. Dalej wskazał na możliwości pozyskania środków na projekty dotyczące fotowoltaiki, 
geotermii, czy ciepłownictwa, co ma też istotne znaczenie dla poprawy jakości powietrza w mieście. 
Zadeklarował też pomoc i wsparcie dla takich projektów. Dodał, że nie rozumie też poprzedników, 
którzy krytykują rozwiązania programu „Czyste powietrze”, a sami nie zaproponowali takiego 
programu, co więcej jedynie podnieśli normy. Uznał, że program wymaga ulepszenia, będą więc 
uproszczone procedury. Dalej uznał, że najważniejszą sprawą dla Raciborza, jest nadrobienie tych 30 
lat zaległości związanych z wykluczeniem komunikacyjnym. Dalej wskazał na inne kwestie, m.in. 
związane z potrzebą rozszerzenia sektora turystycznego. Wskazał w tym miejscu na świetną akcję 
„Kraina Górnej Odry”. Drugą jeszcze ważniejszą sprawą uznał potrzebę wsparcia Państwowej 
Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu, jedynej w mieście uczelni. Uznał, że bez szerszego 
spojrzenia na tę sfery nie przezwycięży się problemu depopulacji. Wskazał tu na konkretne projekty: 
pierwszy związany z modernizacją głównego kampusu, drugi z nowymi akademikami i trzeci 
dotyczący wykorzystania budynku G5 na dodatkowy kampus pod centra biznesowe. Przekazał 
również,  że szanuje ostatnią decyzję Prezydenta Miasta Dariusza Polowego o przynależności 
partyjnej, gdyż powinno się o to wspólnie walczyć, tak jak na szczeblu rządowym realizowany jest 
wspólny program dla Polski, tak też i na szczeblu samorządowym można realizować ramię w ramie 
taki wspólny program. Zadeklarował też, że z całych sił będzie wspierać prezydentów i każdego z 
radnych i że będzie dla wszystkich dostępny, ale oczekuje też na pomysły i wspólną walkę przy tych 
wielkich projektach. Dodał, że rząd realizuje wiele projektów skierowanych do miast średniej 
wielkości, więc przed mieszkańcami Raciborza jest olbrzymia szansa.               

 Radny Marcin Fica przekazał, że od miesiąca lutego próbował się skontaktować z ministrem w 
sprawach miasta i niestety minister nie znalazł na to czasu. Zapytał więc, czy teraz mając biuro taki 
czas dla niego znajdzie. Odnosząc się do sprawy dworca przypomniał pismo z 2016 r. skierowane do 
pana Michała Wosia, będącego wówczas jeszcze radnym, które informowały, że w 2018 r. mają zostać
przeprowadzone przetargi. Poprzedzone to zostało spotkaniami z mieszkańcami. Po czym w 2018 r. 
PKP znowu pytało mieszkańców jak ma wyglądać dworzec. Do dzisiejszego dnia nie ma projektu i 
nie widać też środków na jego remont. Co więcej podkreślił, że nowe władze w PKP chciały nawet w 
mieście postawić dworzec systemowy. Obawia się więc tego, że kolejne władze mogą mieć jeszcze 
inną wizję. Następnie odnosząc się do budynku dawnego sądu krajowego, gdzie był poprawczak 
przekazał, że jest to budynek ministerstwa i to w gestii ministerstwa leży jego remont.          

 Minister Michał Woś odpowiadając przekazał, że deklarował radnemu spotkanie i poprosił o 
konkretne tematy, aby się do niech przygotować i tych informacji nie otrzymał. Poprosił też o 
uszanowanie tego, że tych spraw lokalnych i krajowych jest bardzo dużo. Wskazał, że dyrektor jego 
biura w Raciborzu ma wyznaczone terminy i tam można się zapisać, aby się spotkać. W kwestii 
dworca uznał, że jest to jeden z elementów złej polityki prowadzonej w poprzednich latach. Teraz 
udało się uzyskać konkretny dokument, czyli uchwałę zarządu PKP o przeznaczeniu naszego dworca 
do modernizacji i w tej właśnie chwili trwa przetarg na projekt dworca, takiego jaki był uzgodniony w
konsultacjach jeszcze z poprzednim prezydentem miasta. Wskazał, że w pierwotnej wersji tego 
dokumentu naszego dworca nie było i dzięki interwencji m.in. Prezydenta Miasta Dariusza Polowego 
ten dworzec się tam znalazł. Dodał, że kwestia finansowania jest tak skorelowana, aby remont dworca
zbiegł się z remontem linii kolejowej. W kwestii remontu budynku poprawczaka przekazał, że 
pozostawi to bez komentarza.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że skorzysta z propozycji spotkania się w biurze. Odnosząc się jednak 
do sprawy dworca przekazał, że minister dobrze wie, kto to zmienił, chcąc dworzec systemowy. Teraz
więc wrócono do tego samego co przedtem już było ustalone. Zapytał też czy podtrzymuje słowa 
wypowiedziane przez Zastępcę Prezydenta Miasta Dominika Koniecznego, o tym, że bez wsparcia 
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ministra, wówczas jeszcze członka zarządu województwa ta obwodnica nie byłaby realizowana. 
Zapytał również, czy minister jest w stanie załatwić w trakcie swojej kadencji ten niezbędny 
dodatkowy most na ul. Piaskowej.     

 Minister Michał Woś przyznał, że reprezentanci są oczywiście od ułatwiania pewnych ścieżek, 
natomiast hasło załatwianie jest czymś niestosownym. Wskazał, że kadencja jest poselska, a co do 
ministra to nie wiadomo, ale jako poseł zrobi wszystko, aby miasto otrzymało zapewnienie 
finansowania mostu. Dodał, że poprzez jego zachętę wydzielono sam most jako jeden z etapów, po to 
by aplikować o środki. Wskazał, że jeszcze jako wicemarszałek złożył do programu wnioski na dwa 
mosty, jeden na most w Grzegorzowicach w miejsce promu i drugi na ten most w Raciborzu. Dodał, 
że pierwszy, z mniejsza kwotą uzyskał dofinansowanie, a drugi nie, a podyktowane to było nie 
możnością realizacji dwóch tak dużych projektów w jednym powiecie. Niemniej uznał, że program 
„Mosty+” będzie miał na pewno nowe edycje. Dalej wskazał, że na pewno jest to jeden z jego 
priorytetów, niemniej uznał, że to też zależy od ogólnej sytuacji i współpracy nas wszystkich. W 
kwestii środków na RDRP przekazał, że publicznie tego nie mówił i zawsze doceniał to co zrobili 
poprzednicy. Natomiast prawdą jest, że inwestycja była niedoszacowana w projekcie i brakowało na 
realizację odcinka raciborskiego 100 mln zł. i była już podjęta decyzja aby tego nie realizować. Może 
teraz już powiedzieć, że poprzez podjęte interwencje, poprzez przesunięcia w budżecie województwa 
te środki udało się znaleźć. Uznał, że gdyby mieszkańcy miasta i powiatu nie mieli swojego 
reprezentanta w zarządzie województwa to ta inwestycja by nie powstała. 

 Radny Paweł Rycka wskazał, że to Zjednoczona Prawica rządzi w województwie i to ta Zjednoczona 
Prawica, gdyby nie ta interwencja nie realizowałaby tej inwestycji. 

 Minister Michał Woś przekazał, że to Platforma Obywatelska zostawiła taki budżet, ale udało się 
podnieść dofinansowanie z 200 na 300 mln zł.

 Radny Mirosław Lenk podziękował za te 100 mln zł. ale wskazał, że to ktoś w urzędzie 
marszałkowskim wyobrażał sobie, że można zrealizować tą  inwestycję 30 % poniżej kosztorysu 
inwestorskiego. Wskazał jednak, że o niedoszacowaniu można mówić jedynie w kontekście budżetu 
województwa w zakresie właśnie dróg wojewódzkich. Kosztorys inwestorski się nie zmienił i zadanie
było doszacowane, ale nie było odpowiednich środków w budżecie województwa. Dalej przekazał, że
dworzec raciborski był w programie, można to sprawdzić i dopiero później coś się pozmieniało.     

 Minister Michał Woś wskazał, że kosztorys inwestorski był poprawiany kilkakrotnie, także po tym jak
przyszedł do urzędu marszałkowskiego. Dodał, że na podstawie budżetu województwa 
pozostawionego przez poprzedni zarząd nie można by było ogłosić przetargu.  

 Przew. RM Leon Fiołka podziękował ministrowi za obecność na dzisiejszej sesji.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał informację o objęciu przez miasto Racibórz 3000 

udziałów po 500 zł. każdy o łącznej wartości 1,5 mln zł. w Raciborskim Towarzystwie Budownictwa 
Społecznego Sp. z o.o. zgodnie z wpisem w KRS na dzień 19 grudnia 2019 r. Następnie przedłożył 
bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady 
Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 
do protokołu. Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań 
między sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Na koniec przekazał, że
Straż Miejska w okresie od 17 grudnia do 25 stycznia br. przeprowadziła 50 kontroli instalacji i 
spalania paliw stałych pod kątem spalania odpadów i paliw zabronionych oraz w zakresie zakazu 
spalania pozostałości roślinnych na powierzchni ziemi. Nielegalne spalanie ujawniono na ulicach: 
Wodnej, Mariańskiej, Starowiejskiej, Myśliwskiej, Rudzkiej, Ordona i Kościuszki w Raciborzu. W 
wyżej wymienionych przypadkach nałożono mandaty karne. Dodatkowo przekazał, że Straż Miejska 
prowadziła działania dotyczące gospodarki wodno ściekowej i ujawniła przypadek nielegalnego 
pozbywania się nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości przy ul. Babickiej, gdzie również 
nałożono mandat karny.

4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2020 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przedstawiła radnym główne założenia przedłożonego 
Radzie Miasta projektu Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2020 rok wraz z autopoprawką.
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1) odczytanie opinii Komisji Rady Miasta i wniosków radnych,

 Radny Józef Galli odczytał opinię Komisja RGBiF, która na swym posiedzeniu w dniu 27 stycznia 
2020 r. po dyskusji pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima odczytał opinię Komisji GMOŚiBP, która na swym posiedzeniu w dniu 23 
stycznia 2020 r. po dyskusji pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z 
autopoprawką. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska odczytała opinię Komisji OKSRiOS, która na swym posiedzeniu w 
dniu 22 stycznia 2020 r. po dyskusji pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz z 
autopoprawką.  

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,

 Skarbnik Beata Koszowska-Gralak odczytała treść Uchwały Nr 4200/III/294/2019 III Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie 
pozytywnej opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały budżetowej 
na 2020 rok wraz  z jego uzasadnieniem, oraz treść Uchwały Nr 4200/III/295/2019  z dnia 12 grudnia 
2019 r. w sprawie pozytywnej opinii o możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie 
uchwały budżetowej na 2020 rok. Na koniec odczytała również treść Uchwały Nr 4200/III/296/2019 z
dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie pozytywnej opinii z uwagami o przedłożonym przez Prezydenta 
Miasta Racibórz projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Dodatkowo 
przekazała, że czyniąc zadość uwagom tej opinii w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej, prognozy wydatków i dochodów zostały przeliczone wskaźnikiem 
2%.    

3) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,

 Radny Mirosław Lenk odnosząc się do dyskusji z komisji RGBiF, gdzie przedstawiono wykaz 
nieruchomości planowanych do zbycia z ujętą nieruchomością przy ulicach Królewskiej – Książęcej, 
wskazał, że prezydent miasta w odpowiedzi na interpelacje informował, że nieruchomość ta nie 
będzie zbywana. W związku z tym zapytał czy ten ubytek w dochodach będzie uzupełniony inną 
propozycją sprzedaży nieruchomości.  

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że nie zachodzi konieczność kwotowej zmiany,
gdyż tą prognozowaną nieruchomość zastąpi planowana sprzedaż lokalu na Rynku.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie akceptuje tak dużego wydatku na obiekt LKS Brzezie 
pomimo tego, że sam uzgadniał potrzebę remontu tego obiektu z działaczami. Dodał, że ta kwota 
szokuje wielu radnych, a także  i mieszkańców. Zapytał więc czy był sporządzany dla tej inwestycji 
program funkcjonalny tak, aby projektant później trzymał się tego zakresu. Dalej porównując ten 
budżet z budżetami poprzednimi przekazał, że wielkość wydatków majątkowych różnią się dość 
znacznie od  wielkości wydatków majątkowych w latach poprzednich. W 2017 r. wykonanie było o 5 
mln zł większe, niż planuje się obecnie, w 2018 r. było dodatkowo jeszcze o 1 mln zł. więcej, a w 
2019 planuje się wykonać wydatki aż  o 10 mln zł. większe niż te zaplanowane na 2020 rok. Podobnie
też uznał, że z roku na rok przeznacza się coraz to mniej środków miasta na walkę ze smogiem w 
zabudowie jednorodzinnej. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) odnosząc się do wydatków programu ograniczenia niskiej 
emisji przekazała, że problemem miasta nie są budynki jednorodzinnej, bo są one  objęte programem 
od wielu lat, a teraz są objęte również programem „Czyste powietrze”. Problemem miasta jest zasób 
komunalny w zabudowie wielorodzinnej. Dodała, że chodzi o to aby przygotować ten zasób na 
wprowadzenie strefy bez spalania paliw stałych. Wskazała, że właśnie tam będą lokowane te środki z 
myślą o mieszkańcach. Uznała, że radni są odpowiedzialni za zabezpieczenie niezbędnych środków 
na modernizację tego zasobu.    

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przyznał rację radnej Zuzannie Tomaszewskiej w tym względzie, 
że zasób komunalny jest ważny. Wskazał jednak, że na to zadanie będzie i tak trzeba szukać 
ogromnych środków zewnętrznych. Dodał, że w tym budżecie ich nie ma. Rozumiałby to gdy to było 
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zastępowane. Wskazał, że Rybnik zaprzestał PONE i nie dotuje w ogóle, odsyłając do programu 
„Czyste powietrze”, a skierował wszystkie środki do swojego zasobu. W Raciborzu zaś  póki co tylko 
ogranicza się środki.   

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) poprosił o przedstawienie ilości wymian źródeł ciepła w 2018 r. w  
stosunku do roku 2019. 

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak przekazała, że w 2018 roku 
dotowano 218 źródeł ciepła w budynkach jednorodzinnych, a w 2019 roku 161 źródeł ciepła. Dalej 
odpowiadając przekazała, że w tym roku poziom dofinansowania został obniżony o 20 punktów 
procentowych, w związku z tym ilościowo będzie to poziom roku 2018 czyli ok. 220 źródeł ciepła.   

 Radny Paweł Rycka przekazał, że zostało to policzone jeżeli chodzi o zabudowę wielorodzinną, ale 
zapytał czy policzono to również dla budynków jednorodzinnych. Jaką kwotę trzeba zabezpieczyć na 
ten zasób. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zależy to od szanownej rady i tego jaki uchwali 
kolejny program. Jeżeli założymy podobną ilość realizowanych wniosków, w skali od 160 do 200 
punktów rocznie to będzie to ok. 8 lat. W zakresie środków finansowych wychodzi ok. 2 mln zł 
rocznie.   

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że niezależny raport ekspertów analizując możliwości miast 
wojewódzkich pochwalili Kraków, Wrocław i częściowo Katowice. Wyliczyli jednak, że Łódź swój 
zasób komunalny zmodernizuje po 200 latach. Następnie odnosząc się do budynku LKS Brzezie 
zapytał jakiej powierzchni ma to być budynek.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jest tam ok. 400 m2.
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że cały budynek na OSiR-e to 216  m2,, na Ocicach 86 m2, 

Studzienna 60 m2 świetlica i 120 m2 dla piłkarzy, stadion na ul. Srebrnej 175 m2, Płonia 85 m2 i 
Markowice ok. 69 m2. Mając na uwadze planowany obiekt w Brzeziu uznał, że podobne obiekty 
należałoby wybudować każdemu klubowi.    

 Radna Ludmiła Nowacka w imieniu radnych niezrzeszonych przekazała, że budżet wydaje się być 
stabilny i bezpieczny w administrowaniu. Odnosząc się do słów ministra o roli uczelni wyższej w 
mieście wskazała, że miasto od lat utrzymuje to dofinansowanie na stałym poziomie 60.000 zł. Dalej 
wskazała, że wcześniej była mowa o darmowych dojazdach autobusami miejskimi dla uczniów, nawet
w jedne ferie to się udało. Natomiast odchodzi się od darmowego dowozu uczniów do instytucji 
kultury. Wskazała, że w budżecie brakuje też pomysłów w kwestii wypoczynku nad woda, a przede 
wszystkim w kwestii rozwoju gospodarczego. W kwestii braku większych nakładów na PONE, 
wartym uwagi wydaje się pomysł tworzenia nowych terenów zielonych.  

 Radny Marcin Fica zapytał na jakie drogi przeznaczone zostaną środki na przebudowę dróg 
osiedlowych, jakie nieruchomości zamierza się kupić za 700.000 zł. Dalej zaproponował aby środki 
przeznaczone na oczyszczacze przekazać do MZB na wymianę okien budynku przy ul. Mariańskiej 
58 i innych budynkach. Dalej wskazał na znikome środki przeznaczone na ścieżki rowerowe. W 
kwestii lodowiska na OSiR-e przekazał, że wszystko wskazuje, że na przyszłą zimę nie uda się go 
jeszcze uruchomić. W zakresie bulwarów nadodrzańskich zapytał czy w budżecie jest przewidziany 
cały koszt tej inwestycji. Zapytał również czy projekt  bulwarów zakłada również zbudowanie 
kolejnej kładki nad Odrą i ile drzew będzie trzeba pod to wyciąć. W związku zaplanowaniem środków
na teren pod parkingi przy ul. Katowickiej zapytał czy znajdą się podobne środki na inne osiedla. 
Dalej zapytał skąd tak duża kwota na remont niewielkiego łącznika między ul. Anny, a ul. 
Starowiejską i czy wystąpiono do Tauronu w kwestii przełożenia linii energetycznej. Dalej zapytał co 
z ulicą Gimnazjalną.      

 Radny Paweł Rycka zapytał co dalej z Placem Długosza, kiedy będzie ogłoszony przetarg i czy 
prezydent miasta w przeciągu swojej kadencji przewiduje wprowadzenie darmowej komunikacji 
miejskiej. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do kwestii obiektu sportowego na Brzeziu przekazał, 
że w zakresie piłkarzy prowadzona jest obecnie szeroko zakrojona akcja związana z jak najlepszym 
wykorzystaniem zasobów. Dodał, że jutro ma poznać raport z działań w tym zakresie w roku 
ubiegłym. Zamysł jest taki, aby to czym dysponujemy wykorzystywać jak najlepiej i na potrzeby 
całego środowiska sportowego, a szczególnie piłkarskiego. Celem jest to aby każde z boisk, każdy z 
obiektów i potencjał ludzki został wykorzystany do tego, aby piłka nożna w Raciborzu powróciła do 
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dawnej sławy. W kwestii tego konkretnego obiektu na Brzeziu przekazał, że zabezpieczone w 
budżecie środki to jedno, natomiast oprócz tego składany jest wniosek o środki do Ministerstwa 
Sportu. Jeśli takowego wsparcia się nie uzyska to realizacje tego utrzyma się w ryzach, w wysokości 
środków budżetowych, albo etapując albo ograniczając zakres realizacji. W kwestii darmowej 
komunikacji przekazał, że cały czas z prezesem PK analizuje rzeczywiste koszty komunikacji. Dodał, 
że z tej zapowiedzi się nie wycofuje, ale nie jest to rzecz z najważniejszym priorytetem. W kwestii 
inwestycji na Placu Długosza przekazał, że jest ona obecnie na etapie rozmów z potencjalnymi 
inwestorami. Wypracowuje się też formy zabezpieczenia interesu gminy. Po raz kolejny poprosił więc
o cierpliwość.         

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) poprosi prezydenta miasta o potwierdzenie informacji, że jest więcej
chętnych inwestorów na Plac Długosza.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że musimy używać bardzo ogólnych formuł. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny w kwestii darmowej komunikacji przekazał, że po 

części taka darmowa komunikacja w mieście już funkcjonuje i m.in. radny Paweł Rycka jest jednym z
jej beneficjentów. W kwestii dróg przekazał, że 100.000 zł jest na przebudowę ul. Rymera. W kwestii 
bulwarów nadodrzańskich przekazał, że jest to kwota zabezpieczająca wkład własny. Miasto złożyło 
projekt na dofinansowanie ze środków RIT. W sumie projekt opiewa na kwotę 3,6 mln zł. W kwestii 
łącznika pomiędzy ul. Anny, a ul. Starowiejską przekazał, że został złożony wniosek do funduszu 
dróg samorządowych. Wstępnie wniosek został rozpatrzony pozytywnie, a kwota 1,3 mln zł. wynika z
tego, że w ramach tego projektu wymagana jest też budowa kanalizacji deszczowej, co stanowi 
połowę kosztów zadania. W kwestii przełożenia okablowania przekazał, że postulat radnego Marcina 
Ficy jest słuszny i w swoim czasie taka propozycja do firmy Tauron zostanie skierowana. Wskazał, że
to zadanie ma być realizowane w latach 2021 – 2022.      

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) ponowił pytanie czy pozostałe stowarzyszenia sportowe też 
mogą wnioskować o budowę takiej bazy. Dalej wskazał, że w zakresie boiska wielofunkcyjnego w 
Ocicach prezydent miasta na spotkaniu z mieszkańcami jednoznacznie stwierdził, że 1 mln zł na to 
boisko w Ocicach nie wyda. Zapytał więc czym różnią się dzieci w Ocicach od dzieci w Brzeziu.  

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) poprosił o odpowiedzi na pytania o zakup nieruchomości oraz w 
kwestii wymiany okien w zasobie MZB i ul. Gimnazjalnej.  

 Radny Stanisław Borowik przedstawił sprawę wykupienia terenu przy ul. Ogrodowej tak aby można 
było tam urządzić park. Uznał, że warto nad tą sprawą się jeszcze pochylić. Dodał, że pomysł ten na 
facebooku poparło 85 %  użytkowników. Poprosił także o sprostowanie informacji, że radny Paweł 
Rycka korzysta z darmowej komunikacji.    

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do słów radnego Marcina Ficy zapytała skąd taka niechęć dla 
pomocy mieszkańcom ul. Katowickiej. Wskazała, że ze względów bezpieczeństwa ulica ta wymaga 
naprawy i utworzenia miejsc parkingowych. W kwestii kwoty zaplanowanej na budynek LKS Brzezie
przekazała, że na komisji cześć radnych z jej klub wstrzymała się w trakcie głosowania mając 
wątpliwości. Zdecydowano się jednak na poparcie tego zadania bo uzgodniono, że będzie to koszt 
ograniczony do 1 mln zł. Reszta ma zostać pozyskana z zewnątrz, a w sytuacji braku dofinansowania 
projekt ma zostać zmieniony. Dalej przekazała, że dla niej oczywiste jest, że dzisiaj ten budżet miasta 
trzeba przyjąć. Dodała, że w sytuacji gdy Rada Miasta go nie uchwali to uczyni to Regionalna Izba 
Obrachunkowa,. Wiązało się to jednak będzie z tym, że żadne inwestycje nie będą mogły być 
poczynione. W związku z tym przekazała, że Klub Radnych Niezależnych Michała Fity ani nie będzie
się wstrzymywał, ani nie będzie też przeciw.     

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) wskazał, że parking ma być na terenie wspólnoty, a nie na całej 
długości ul. Katowickiej. Dodatkowo przekazał, że pomaga wspólnotom przy ul. Browarnej i Różanej
w zagospodarowaniu podobnego terenu. Tam jednak wspólnoty mają później teren przejąć i go 
utrzymywać. Na ul. Katowickiej zaś wszystko pozostanie po stronie miasta. Dodał, że takich dróg jak 
ul. Katowicka jest w mieście bardzo dużo, m.in. ul. Długa. Uznał, że wspólnota na ul. Katowickiej też
powinna wykupić ten teren.     

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) wskazała, że problemem terenu przy ul. Katowickiej jest to, że 
jest tam 5 wspólnot. Poza tym przedstawiciele wspólnot mówili jasno, że nie przejmą drogi gminnej 
w takim stanie. Dodała, że to czy wspólnoty będą się później dokładały to temat przyszłości.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że temat terenu przy ul. Katowickiej był bardzo 
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trudny do rozpracowania i ostatecznie udało się dojść do porozumienia z PGL Dom w zakresie 
użyczenia terenu wzdłuż drogi. Dodał, że odbyły się również rozmowy z prezesem spółdzielni tak, 
aby poszerzyć cały odcinek tej jezdni i stworzyć tam miejsca parkingowe. Wydatki więc będą tam 
ograniczone po to, aby wspierać wspólnoty również w innych miejscach.    

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że temat tej ulicy jest trudny. Dodał, że tamte 
wspólnoty są praktycznie już bez udziału gminy i tylko droga przypadkowo pozostała gminna. Dodał,
że cieszy go to, że udało się przekonać PGL Dom do użyczenia tego terenu. Poprosił jednak aby 
spróbować powiązać to z funduszami remontowymi tych wspólnot, wzorem tego co robi MZB, tak 
aby nie wiązało się to później z kosztami gminy.    

 Radny Michał Kuliga wskazał, że tam chodzi przede wszystkim, aby udrożnić tą wewnętrzną drogę. 
Zastanawia go jednak to dlaczego zaczyna się od połowy tej drogi i jak to będzie rozwiązane, aby  
straż pożarna nie miała problemów. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że ta pierwsza część jest przynależna spółdzielni 
mieszkaniowej i póki co jest ustna deklaracja, że spółdzielnia też będzie wchodziła w ten temat. W 
zakresie kosztów utrzymania przekazał, że oczywiście będą przeprowadzone rozmowy ze 
wspólnotami. 

 Radny Michał Kuliga zapytał o środki na pozyskanie nieruchomości oraz środki na przeciwdziałanie 
przemocy w rodzinie. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka – Głowińska przekazała, że
na pozyskanie nieruchomości w budżecie wpisano 700.000 zł. i chodzi tutaj o teren przy ulicy Górnej 
i Dolnej, tzw. Chorwacka bis, teren pod ścieżkę rowerową w Markowicach i tereny przemysłowe przy
ul. Mikołowskiej.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odpowiadając na pytanie radnego Henryka Mainusza, czy 
pozostałe stowarzyszenia sportowe też mogą wnioskować o budowę takiej bazy przekazał, że tak, 
jeżeli owe projekty wpiszą się w wypracowaną strategię to będzie ich realizację w pełni popierał.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odpowiadając radnemu Marcinowi Ficy przekazał, 
że jest mu znany stan nawierzchni ul. Gimnazjalnej i być może w tym roku ze środków na remonty 
bieżące uda się to zadanie zrealizować lub z oszczędności na innych zadaniach drogowych. Odnośnie 
budynku LKS Brzezie przekazał, że zrobione zostanie wszystko, aby pozyskać maksymalne 
dofinansowanie na ten projekt.    

 Przew. RM Leon Fiołka poprosił o przedstawienie formalnych wniosków.
 Radny Michał Kuliga złożył wniosek dotyczący przeniesienia kwoty 100.000 zł z zadania pn. tablice 

ogłoszeniowe na zwiększenie programu PONE. Następnie przedstawił kolejny wniosek aby w dziale 
926 Kultura fizyczna w pozycji 92601 wykreślić zadanie – budowa obiektu sportowego LKS Brzezie 
- kwota 1 mln zł. i środki te przeznaczyć m.in. na: 
1) w dziale 801 Oświata i wychowanie w pozycji 80101 Szkoły podstawowe dodać nowe zadanie pn.

modernizacja bieżni w SP 1 - 300.000 zł. ,
2) w dziale 801 Oświata i wychowanie w pozycji 80104 Przedszkola dodać nowe zadanie pn. 

modernizacja Przedszkola w Brzeziu - 200.000 zł.  
 Radny Marcin Fica złożył wniosek dotyczący przeniesienia kwoty 30.000 zł z działu 80195 – 

Pozostała działalność z zadnia pn "zakup oczyszczaczy powietrza" do MZB na wymianę okien w 
budynku przy ul. Mariańskiej 58 i innych budynkach. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 20 minut przerwy celem przygotowania i przedłożenia do 
przegłosowania reszty wniosków formalnych. Przerwa od godz. 17:15 do godz. 17:35.

 Radny Mirosław Lek przekazał, że klub radnych Razem dla Raciborza wycofuje wcześniej 
przedstawione dwa  wnioski przez radnego Michała Kuligi w zakresie środków przewidzianych w 
projekcie na obiekt sportowy LKS Brzezie. Przekazał, że klub przedstawi nowe wnioski. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wnioski będą głosowane osobno.  Następnie zarządził 
głosowanie zgłoszonych już wniosków: 

Głosowano wniosek w sprawie:
przeniesienia kwoty 100.000 zł z zadania pn. tablice ogłoszeniowe na zwiększenie programu PONE. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (10)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Henryk Mainusz , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (10)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka. 
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki.

Powyższy wniosek nie został przyjęty.

Głosowano wniosek w sprawie:
przeniesienia kwoty 30.000 zł z zadnia pn "oczyszczacze powietrza" do MZB na wymianę okien w 
budynku przy ul. Mariańskiej 58 i innych budynkach. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda.
PRZECIW (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki.

Powyższy wniosek nie został przyjęty.

 Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła wniosek, aby w ramach środków związanych z 
prowadzeniem Arboretum Bramy Morawskiej przewidzieć środki na niezbędną renowację skarbonki 
zlokalizowanej na jednej z alejek arboretum.

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że sprawa ta może zostać zgłoszona jako interpelacja, a nie jako 
wniosek formalny do budżetu.  

 Radny Mirosław Lenk przedstawiła następujące wnioski:
1) w dziale 600 Transport i łączność w pozycji 60016 Drogi publiczne gminne wykreślić zadanie – 

opracowanie koncepcji budowy kładki pieszo-rowerowej nad rzeką Odrą – 50.000 zł. i  w tym 
samym dziale dodać nowe zadanie - naprawa i konserwacja barierek ochronnych  mostu na ul. 
Piaskowej wraz z oświetleniem,

2) w dziale 900 Gospodarka Komunalna w pozycji 90004 wykreślić zadanie – zakładanie łąk 
kwietnych w Parku Zamkowym – 80.000 zł. i środki te przenieś do działu 926 Kultura Fizyczna – 
pozostała działalność na zadanie pn. Sport i rekreacja - programy zgłaszane przez organizacje i 
stowarzyszenia, 

3) w dziale 926 Kultura fizyczna w pozycji 92601 wykreślić zadanie – budowa obiektu sportowego 
LKS Brzezie - kwota 1 mln zł. i środki te przeznaczyć na : 

1) na nowe zadanie w dziale 700 Gospodarka komunalna, pozycja 70001 Zakłady gospodarki 
mieszkaniowej pn. rewitalizacja terenów przydomowych ulice Różana, Solna i Browarna - 
150.000 zł.; 
2) w dziale 801 Oświata i wychowanie w pozycji 80101 Szkoły podstawowe dodać nowe 
zadanie pn. modernizacja bieżni w SP 1 - 300.000 zł. 
3) w dziale 801 Oświata i wychowanie w pozycji 80104 Przedszkola dodać nowe zadanie pn. 
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modernizacja Przedszkola w Brzeziu - 200.000 zł.; 
4) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w pozycji 90001 Gospodarka 
ściekowa i ochrona wód dodać nowe zadanie pn. uregulowanie problemu wód opadowych w 
rejonie ul. Ocickiej, Czeskiej i Węgierskiej - 300.000 zł.;
5) w dziale 900 Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska w pozycji 900015 Oświetlenie 
uli placów i dróg dodać nowe zadanie pn. budowa oświetlenia ulicznego w ul. Zamkowej do 
ul. Brzozowej oraz punktu oświetleniowego przy ul. Mikołaja - 50.000 zł..       

 Radna Magdalena Kusy zgłosiła wniosek o przerwę, aby klub radnych mógł się do tych wniosków 
ustosunkować.

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minut przerwy. Przerwa od godz. 17:50 do godz. 18:05.
 Po przerwie Przew. Leon Fiołka zarządził głosowanie nad przedstawionymi wnioskami.

Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia kwoty 50.000 - budowa kładki i przeznaczenie na nowe zadanie w dziale transport - 
naprawa i konserwacja barierek - most na ul. Piaskowej wraz z oświetleniem. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
PRZECIW (11)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna 
Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zygmunt Kobylak. 
NIEOBECNI (3)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka.

 
Powyższy wniosek nie został przyjęty.

 Głosowano wniosek w sprawie:  
wykreślić zadanie łąki kwietne - 80.000 zł i przeznaczyć na sport i rekreację - programy zgłaszane 
przez organizację i stowarzyszenia. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda .
PRZECIW (12)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk. 
NIEOBECNI (3)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka.

Powyższy wniosek nie został przyjęty.

Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślić zadanie budowa obiektu sportowego LKS Brzezie z kwotą 1 mln zł. i środki te przeznaczyć
na : 1) rewitalizację terenów przydomowych Różana Solna i Browarna - 150.000 zł. 2) modernizacja 
bieżni w SP 1 - 300.000 zł. 3) modernizacja Przedszkola w Brzeziu - 200.000 zł., 4) uregulowanie 
problemu wód opadowych w rejonie ul. Ocickiej, Czeskiej i Węgierskiej - 300.000 zł., 5) budowa 
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oświetlenia ulicznego w ul. Zamkowej do ul. Brzozowej oraz punktu oświetleniowego przy ul. 
Mikołaja - 50.000 zł. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
PRZECIW (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 

Powyższy wniosek nie został przyjęty.

4) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

 Radny Henryk Mainusz przedstawił stanowisko Klubu Radnych Razem Dla Raciborza – zał. Nr 4 do 
protokołu. Wskazał, że po analizie propozycji planu dochodów i planu wydatków daje się 
jednoznacznie zauważyć pasywną politykę budżetową, w której skutki wolnego wzrostu dochodów 
rekompensuje się ograniczeniem wydatków. Zmniejszenie zaś wydatków przy jednoczesnym 
wzroście cen towarów i usług nieuchronnie prowadzi do pogorszenia jakości świadczonych przez 
samorząd zadań publicznych. Przykładami tutaj są malejące wydatki majątkowe czy też malejące 
wydatki na modernizację dróg lokalnych. Niepokojącym trendem jest też zmniejszanie wydatków na 
poprawę jakości powietrza przy jednoczesnym deklarowaniu przygotowywania miasta i mieszkańców
do wprowadzenia w mieście zakazu spalania paliw stałych. Dalej podkreślił, że planowane w 
budżecie wydatki na inwestycje to przede wszystkim kontynuacja zadań przygotowanych w 
poprzedniej kadencji rady i poza tą kontynuacją budżet nie wyznacza nowych kierunków rozwoju 
miasta. W kwestii dochodów zwraca uwagę na planowanie dochodu ze sprzedaży terenu przy ul. 
Książęcej i Królewskiej przy jednoczesnej pisemnej deklaracji prezydenta miasta o zaniechaniu tej 
prywatyzacji. Dodał, że nie do zaakceptowania jest też wydatek (łącznie 2 mln zł.) na budowę obiektu
sportowego LKS Brzezie. Ponadto niepokojące jest również nie uwzględnienie w budżecie potrzeb 
mieszkańców sygnalizowanych na spotkaniach, nierówne rozłożenie zadań w poszczególnych 
„dzielnicach” miasta, zatrzymanie procesu oferowania działek pod budownictwo jednorodzinne, 
niejasny i nietransparentny podział środków budżetowych na dotacje dla stowarzyszeń. Biorąc pod 
uwagę powyższe przekazał, że klub radnych Razem Dla Raciborza nie udziela swojego poparcia  
proponowanej uchwale budżetowej na 2020 rok.          

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do ostatniego wystąpienia jeszcze raz podkreślił, że 
budowa obiektu sportowego LKS Brzezie wpisuje się w nową koncepcję racjonalnego wykorzystania 
infrastruktury sportowej miasta i zmian jakie zostaną wprowadzone w organizacji, szczególnie 
klubów piłkarskich. Dodał, że istotna jest również informacja, że finansowanie to będzie wsparte ze 
środków ministerialnych i o to będzie miasto wnioskować. Jeżeli zdarzyłoby się, że tych środków 
miasto nie pozyska, to realizację tego zadania utrzyma się na tym jednym milionie wpisanym do 
budżetu i albo projekt ten będzie adoptowany do naszych możliwości, albo będzie się szukać 
dodatkowych źródeł finansowania.       

 Przew. RM Leon Fiołka zamykając dyskusję zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2020 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
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Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krystyna Klimaszewska. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/212/2020 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2020 rok. 

5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że wieloletnia prognoza finansowa zakłada 
wprowadzenie nowego upoważnienia dotyczącego limitów zobowiązań i kwot wydatków na 
przedsięwzięcia z udziałem środków europejskich.   

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisji OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska,
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (7)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, 
Eugeniusz Wyglenda.
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik.

Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/213/2020 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

6. Podsumowanie prac Komisji do spraw czystego powietrza.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że sprawozdanie zostało wysłane radnym, dodatkowo na 
posiedzeniu Komisji GMOŚiBP temat został szeroko omówiony przy udziale Przew. Komisji ds. 
Czystego Powietrza Dawida Wacławczyka.  

 Radny Mirosław Lenk zapytał czy zostanie przygotowany harmonogram działania.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że taki harmonogram zostanie przygotowany. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął przedmiotowy punkt 

obrad.   

7. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka, wysokości maksymalnej opłaty 
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za wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat w Żłobku w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka, wysokości maksymalnej 
opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat w Żłobku w 
Raciborzu (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Łęski. 
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Piotr Klima.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/214/2020 w sprawie w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 
dziecka, wysokości maksymalnej opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od 
ponoszenia opłat w Żłobku w Raciborzu.

8. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku 
szkolnym 2019/2020.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku 
szkolnym 2019/2020 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/215/2020  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście
Racibórz w roku szkolnym 2019/2020.

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/745/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
października 2010 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali użytkowych stanowiących własność Gminy 
Racibórz.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
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uchwały.
 Radny Marcin Fica wskazał, że sprzedaż lokali wymusi potrzebę wsparcia MZB.
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/745/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
października 2010 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali użytkowych stanowiących własność Gminy 
Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/216/2020  w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/745/2010 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 27 października 2010 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali użytkowych stanowiących 
własność Gminy Racibórz.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Kolejowej 
19a.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Kolejowej 19a.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/217/2020  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bezprzetargowym na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu 
przy ulicy Kolejowej 19a.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pocztowej 10a.
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 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pocztowej 10a. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/218/2020  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pocztowej 10a. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dla dróg 
położonych w granicach Miasta Racibórz, dla których zarządcą jest Prezydent Miasta Racibórz.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Jarosław Łęski powrócił do swoich wątpliwości z komisji dotyczących wprowadzenia opłat 
również za reklamy. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały 
polegającą na zastąpieniu słów „oraz reklam„ w § 5 pkt 3 słowami „albo powierzchni reklamy”. 
Dodał, że zapis ten wynika wprost z ustawy i narzuca takie maksymalne stawki opłat.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że nie ma wątpliwości, że to dotyczy obiektów i infrastruktury, ale 
skąd w tym paragrafie reklamy.   

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz wyjaśnił, że nie można traktować 
wybiórczo zapisów ustawy o drogach publicznych. Wskazał, że art. 40 ust. 6 ustawy w pełnym 
brzmieniu obejmuje również reklamy. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dla dróg 
położonych w granicach Miasta Racibórz, dla których zarządcą jest Prezydent Miasta Racibórz (po 
konsultacjach i wraz z ustną autopoprawką). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz 
Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik. 
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Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/219/2020  w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dla dróg położonych w granicach Miasta Racibórz, dla których zarządcą jest Prezydent 
Miasta Racibórz.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 stycznia 
2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego w Mieście 
Racibórz.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że w tej uchwale proponuje się 
wprowadzenie dwóch kluczowych zmian. Pierwsza dotyczy wprowadzenia elektronicznego naboru 
wniosków z zachowaniem jednak formy papierowej. Druga dotyczy wprowadzenia systemu SMS-
owego do głosowania. Dodatkowo do formularzy wprowadzono stosowne klauzule informacyjne 
związane z RODO. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego w 
Mieście Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/220/2020  w sprawie zmiany Uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego w Mieście Racibórz. 

14. Uchwała w sprawie opracowania i przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzenia ścieków do zaopiniowania.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Kuliga zapytał czy w tej chwili obowiązuje w mieście taki regulamin czy nie.  
 Prezes Spółki Wodociągi Raciborskie Michał Ziółkowski przekazał, że rozstrzygnięcie tej sprawy to 

bardziej kwestia prawna. Ze strony faktów przekazał, że na początku 2018 r. ustawodawca nakazał 
uaktualnienie obowiązujących regulaminów, było na to pół roku. Dodał, że pierwsza próba 
uaktualnienia naszego regulaminu nie powiodła się dlatego, że organ, który miał go zweryfikować, 
odesłał go do poprawek. Te poprawki miały zostać naniesione jak najprędzej. Było zobowiązanie 
spółki, że taki regulamin zostanie opracowany do połowy 2019 r. Tak się jednak nie stało. 
Teoretycznie więc poprzedni regulamin jest w użyciu, ale jest on znacząco nieaktualny .      

 Radny Michał Kuliga wskazał, że więc regulamin jest, jednak media za prezesem podały, że 
regulaminu nie ma. Uznał, że obecny regulamin będzie ważny do momentu uchwalenia nowego. 
Dodał, że w 2018 r. Rada Miasta przyjęła już uchwałę w sprawie opracowania i przekazania projektu 
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regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków do zaopiniowania. Rozumie więc to tak, że 
poprzedni zarząd nie wprowadził poprawek przesłanych przez Wody Polskie.  

 Prezes Michał Ziółkowski przekazał, że poprawki nie zostały naniesione i regulamin nie powrócił do 
procedowania. Zwrócił przy tym uwagę, że ustawodawca dał półroczny okres na uaktualnienie 
regulaminu. Dodał, że spółka musi jednak pracować na bazie jakiegoś regulaminu, choć jest on 
znacząco nieaktualny.    

 Radny Michał Kuliga uznał, że poprzedni zarząd nie naniósł poprawek Wód Polskich ze względu na 
zmianę władz spółki. Podkreślił jednak, że w mieście wciąż obowiązuje dotychczasowy regulamin i 
to należy wyartykułować. 

 Prezes Michał Ziółkowski przekazał, że z dokumentów wynika, że 14 listopada 2018 r. spółka została 
zobowiązana do naniesienia tych poprawek  w terminie do połowy roku 2019. Mimo 7 miesięcy tego 
nie zrobiono.  

 Radny Michał Kuliga przekazał, że chodzi mu tylko o to, że prezes wypowiedział się, że wodociągi 
działają bez regulaminu, a ten regulamin jest. Dalej zapytał czy poprzedni zarząd przekazał prezesowi
sprawy pilne do zrobienia oraz czym różni się ten regulamin od poprzednio procedowanego.

 Prezes Michał Ziółkowski przekazał, że nie została mu taka informacja przekazana. Dalej przekazał, 
że ten regulamin różni się znacząco od poprzednio procedowanego. Został przygotowany w oparciu o 
wytyczne organu regulacyjnego – Wody Polskie.  

 Radny Michał Kuliga uznał, że tamten regulamin był bardziej ogólny, ten zaś jest bardziej 
szczegółowy. 

 Prezes Michał Ziółkowski przekazał, że jest zupełnie na odwrót.
 Radny Michał Kuliga uznał, że skoro jest regulamin to nie można mówić, że go nie ma. 
 Prezes Michał Ziółkowski przekazał, że spółka pracuje na bazie obecnego regulaminu z tym, że jest 

on znacząco nieaktualny, bo ustawodawca nakazał jego uaktualnienie do połowy 2018 r. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie opracowania i przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzenia ścieków do zaopiniowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XIV/220/2020  w sprawie zmiany Uchwały Nr III/37/2019 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego w Mieście Racibórz. 

15. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok i Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w
2019 roku.

 Przew. Komisji Rewizyjnej Anna Szukalska przekazała, że sprawozdanie z działań komisji radni 
otrzymali więc nie będzie go omawiać. Natomiast w zakresie planu pracy komisji na 2020 rok 
przedstawiła jego autopoprawkę polegająca na dopisaniu w I kw 2020 r. o kontynuacji kontroli w 
temacie gospodarki śmieciowej poszerzonej o rozpoznanie tematu sprzedaży przez zarząd spółki 
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Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. środków trwałych znajdujących się w jego zasobach w 
okresie od 01 grudnia 2016 roku do 31 grudnia 2018r. oraz o rozpoznanie zasad (regulaminu) i 
kosztów funkcjonowania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) w 
Raciborzu zarządzanego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o., w latach 2017 do 2019.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok wraz uzupełnieniem - w I kw 2020 r. o 
kontynuację kontroli w temacie gospodarki śmieciowej poszerzonej o rozpoznanie tematu sprzedaży 
przez zarząd spółki Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. środków trwałych znajdujących się w 
jego zasobach w okresie od 01 grudnia 2016 roku do 31 grudnia 2018r. oraz o rozpoznanie zasad 
(regulaminu) i kosztów funkcjonowania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
(PSZOK) w Raciborzu zarządzanego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o., w latach 2017 do 
2019.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik. 

Rada przyjęła Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok.

16. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał następujące informacje:
1) poprosił o potwierdzenie przez radnych faktu otrzymania formularza PIT-R wysłanego pocztą 

elektroniczną,
2) poinformował, że wszystkie komisje rady przygotowały i przedłożyły swoje plany pracy na 2020, 

plany te zostały rozesłane radnym do wiadomości,
3) poinformował, że rozpoczęła pracę kolejna kadencja Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz, ich 

pierwsza sesja odbyła się w dniu 8 stycznia 2020 r., na której wybrano skład prezydium.  
 Radna Anna Ronin przedstawiła radnym działania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2019 roku. 

Podkreśliła, że był to pierwszy rok działalności nowej komisji. Komisja odbyła aż 23 posiedzenia. Na 
bazie przygotowanego sprawozdania przedstawiła kilka spostrzeżeń. Wskazała, że zarówno ilość 
posiedzeń jak i ilość skarg uznanych za zasadne, bądź częściowo zasadne wskazuje na to, że urząd jak
i jednostki podległe muszą się poprawić. Komisja zauważyła, że w wielu przypadkach można było 
uniknąć złożenia skargi, wymagało to jednak dobrej woli i cierpliwości, a także zrozumienia przy 
przyjmowaniu takich osób. Ważnym środkiem pomocowym w odczuciu komisji byłoby sporządzenie 
propozycji do aktualnie obowiązujących procedur, celem eliminacji podobnych przypadków na 
przyszłość. Nic nie zabrania, aby takie propozycje składali również urzędnicy. W ocenie komisji 
postępowania skargowe nie powinny ograniczać się tylko do stwierdzenia czy skarga jest zasadna czy 
nie, ale przyjrzeniu się przy tej okazji działalności danej jednostki. Dalej wskazała, że póki co 
mieszkańcy składają skargi, a mogą również wnioski, o co zaapelowała. Dalej wskazała, że 
ustawodawca nałożył na radę obowiązki, jednocześnie wytrącił z ręki możliwości szczegółowej 
analizy danej sprawy, w szczególności dotyczy to skarg na Ośrodek Pomocy Społecznej, który na 
bazie przepisów ustawy o pomocy społecznej i RODO mocno ogranicza dostęp do dokumentów, a 
tym samym rozeznanie zasadności skarg. W dalszej kolejności wskazała, że komisja powinna czuwać 
nad tym, czy zalecenia i wnioski zostaną zrealizowane, czy nie i czy sytuacja uległa poprawie, czy też
nie. Dodatkowo przekazała, że komisja analizowała w tym czasie również 3 petycje, dwie z nich 
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uznając za częściowo zasadne. Mając na uwadze poruszaną w nich materię przekazała, że konieczne 
jest przygotowanie nowych regulacji dotyczących zasad wynajmowania lokali mieszkalnych z zasobu
gminy. Na koniec zaapelowała, aby każdy z radnych, a nie tylko mieszkańcy, dostrzeżone 
nieprawidłowości wraz z propozycją zmian aktów prawa miejscowego wnosili do dyskusji, tak aby to 
prawo zmieniać. 

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące sprawy:
1) poinformował, że w ramach najbliższych wyjazdów dla radnych organizowanych w ramach 

Komisji GMOŚiBP w dniu 22 lutego planuje się wyjazd na Zbiornik Racibórz, o pomoc w 
uzyskaniu zgody na wejście na teren budowy zwrócił się do prezydenta miasta. Dodał, że jest to 
nietypowy termin w sobotę, a związane to jest z organizacją w dniu następnych uroczystości 
upamiętnienia bł. ks. Ryszarda Henkesa. Uznał więc, że przyjezdnym gościom można by przy 
okazji pokazać i zbiornik i Nowe Nieboczowy. Dodał, że kolejne spotkanie odbędzie się w drugi 
poniedziałek miesiąca marca w Komendzie Powiatowej  Państwowej Straży Pożarnej w 
Raciborzu,

2) odnosząc się do informacji o Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz uznał, że warto aby 
uczestniczyli w sesjach dorosłej rady,

3) wskazując na informacje o władzach miasta zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej 
uznał, że według niego umieszczenie tam oprócz Rady Miasta i Prezydenta Miasta, także 
Młodzieżowej Rady Miasta i Rady Seniorów jest przekłamaniem,

4) zaprosił na piątkowe spotkanie komitetu ds upamiętnienia bł. ks. Ryszarda Henkesa,
5) przekazał, że przez media przewinęła się fala hejtu po dyskusji na temat diet radnych i uznał, że 

nie powinno się tego tak pozostawić. Zwracając się do Przew. RM wskazał na potrzebę 
przekazania poprzez media informacji wyjaśniających czym jest dieta,

6) wskazał na potrzebę zmiany sposobu zamocowania znaku ograniczenia prędkości na ul. 
Osiedlowej, łącznika między ul. Mariańska , a ul. Dąbrowskiego. Dodatkowo wskazał na 
przypadki podrzucania śmieci do znajdującego się tam śmietnika,

7) wskazał na potrzebę wyremontowania ostatniego już odcinka drogi osiedlowej przy ul. 
Dąbrowskiego,

8) uznał, że po zimie powinno przejrzeć się chodniki w celu naprawy wszystkich dziur, o taki remont
proszą mieszkańcy poruszający się chodnikiem przed pomnikiem papieża.

 Przew. RM Leon Fioła odnosząc się do słów w zakresie diet poprosił radnego Piotra Klimy o 
ewentualne przygotowanie treści takiej informacji. Wskazał jednak, że media społecznościowe 
działają inaczej, są otwarte i zarazem bezwzględne.       

 Radny Marcin Fica zwrócił się do Prezydenta Miasta z propozycją organizacji w najbliższym czasie 
spotkania z przedstawicielami spółek kolejowych na temat remontu dworca i linii kolejowej. 
Przypomniał również, że na sesji grudniowej zadał pytania, na które odpowiedzieć obiecał prezydent 
miasta, zapytał więc kiedy te odpowiedzi otrzyma.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że może być trudno umówić jedno spotkanie w sprawie 
PKP  bo są tam trzy różne podmioty. Dodał, że oczywiście można takie zaproszenia wysłać i poprosić,
aby ktoś do nas przyjechał i przedstawił informacje. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że nie musi to być na sesji, czy na komisji, może to być osobne 
spotkanie. Dodał, że w poprzedniej kadencji to się udało.  

 Radna Magdalena Kusy poruszyła dwie sprawy oraz złożyła dwie interpelacje :
1) przekazała, że mieszkańcy wciąż oczekują na montaż progu wyspowego na ul. Markowickiej,
2) przekazała, że w miniony czwartek pierwszy raz zgodnie z harmonogramem miały zostać 

wywiezione odpady kuchenne, jednak firma nie przyjechała i nie odebrała wystawionych worków 
z odpadami, 

3) przedstawiła interpelację dotyczącą wezwania przedsiębiorcy do uporządkowania terenu przy ul. 
Markowickiej ,

4) przedstawiła interpelacje dotyczącą ogródków piwnych na Rynku.  
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny  odnosząc się do dwóch pierwszych spraw 

przekazał, że kwestia progu wyspowego była przedstawiana na komisji ds bezpieczeństwa ruchu 
drogowego w starostwie, ale nie jest wstanie teraz odpowiedzieć jaka jest opinia tej komisji i czy 
zostało to już zlecone. W kwestii odbioru odpadów zaleca, aby wszyscy takie sprawy zgłaszali w 
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odpowiednim referacie urzędu jeszcze w tym samym dniu, tak aby można było na bieżąco 
odpowiednio wpływać na wykonawcę, tym bardziej, że wykonawcy grożą konkretne konsekwencje 
zapisane w umowie.  

 Radny Michał Kuliga zapytał o planowane rozpoczęcie remontu skrzyżowania przy mechaniku. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że firma to realizująca winna uzyskać 

projekt organizacji ruchu. Taki dokument powinien też wpłynąć do urzędu do zaopiniowała, ale 
jeszcze nie wpłynął. Niemniej z wstępnych rozmów wynika, że rozpoczęcie planowane jest 1 marca i 
zakończyć ma się do końca wakacji, pomimo że wykonawca ma czas do 30 listopada. Zadanie będzie 
podzielone na dwa etapy. Pierwszy etap będzie realizowany po stronie zachodniej skrzyżowania, 
drugi, trudniejszy po stronie wschodniej, obejmie również remont fragmentu ul. Bosackiej. Oba etapy 
mają trwać po ok. 2,5 miesiąca.      

 Radny Mirosław Lenk odnosząc się do sprawy zgłoszonej przez radną Magdalenę Kusy w zakresie 
odpadów kuchennych przekazał, że nowa umowa obowiązuje od miesiąca lutego więc teraz te odpady
jeszcze chyba nie są odbierane.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny wyjaśnił, że do 31 stycznia obowiązują stare 
odpłaty, nowe wchodzą w życie 1 lutego. Natomiast umowa z firma Empol obowiązuje już od 1 
stycznia.  

 Radny Mirosław Lenk odnosząc się wcześniejszego wystąpienia ministra Michała Wosia w kwestii 
dworca i obwodnicy, przekazał, że o ile dobrze pamięta to dworzec w Raciborzu został wpisany na 
listę dworców do remontu chyba jeszcze w 2015 roku. W grudniu 2016 Racibórz był na 39 miejscu 
listy rankingowej  i w 2017 roku dalej na tej liście jeszcze był. Coś po 2018 roku jednak się zmieniło. 
Dodał, że można sięgnąć do korespondencji, która jest w urzędzie. W kwestii RDRP przekazał, że na 
początku wiele osób miało wątpliwości czy to w ogóle się uda. Wskazał, że zadanie było bardzo 
trudne, ponad 5 lat pracy pracowników urzędu miasta i innych gmin oraz ZDW. Po interwencji udało 
się uzyskać warunki środowiskowe, trwało to też 3 lata. Uznał więc, że spłaszczenie tego problemu 
tylko do kwestii załatwienia 100 mln zł, to nie tak. Dodał, że przetarg na zadanie został ogłoszony w 
grudniu 2018 r. czyli na miesiąc przed przyjęciem uchwały budżetowej województwa. Uznał, że 
przetarg nie mógł zostać ogłoszony bez zabezpieczenia środków w budżecie. Wskazał, że ZDW 
musiało mieć zabezpieczone w budżecie 293 mln zł., jednak nie było zapisu o RDRP a tylko ogólny 
zapis o drogach wojewódzkich  i tu miał rację minister. Dodał, że kwota ogólna w budżecie się nie 
zmieniła, zmienił się jedynie podział tych środków, czyli środki zostały przesunięte z innych zadań i o
to być może trwała walka. Przekazał, że cieszy się oczywiście z tej interwencji ministra. Poprosił 
jednak aby pamiętać że na ten efekt napracowało się wiele osób.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny prostując informacje przekazał, że przetarg ogłosił 
już nowy zarząd, a nie poprzedni. Dodał, ze nikt nie kwestionuje wkładu pracy wszystkich osób. 
Obiekcje można jedynie mieć do firmy przygotowującej ten projekt, bo trwa to długo, 3 lata po 
terminie. Trzeba mieć też świadomość, że takich projektów jak RDRP, marszałek ma w szufladzie 17. 
Mając więc nawet ten projekt można by czekać bez końca i nie doczekać się realizacji, gdyby w 
odpowiednim czasie nie został prawidłowo określony budżet na realizacje tego zadania, właśnie 
poprzez przesunięcia środków z innych zadań. Trzeba mieć świadomość, że zawdzięcza się to 
obecnemu ministrowi.     

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wcale tego nie wyklucza i tego nie kwestionuje. Podkreślił 
jednak to, że ZDW nie ogłosił by przetargu nie mając zabezpieczonych środków w budżecie bo tego 
robić nie można. Nikomu więc zasług nie odbiera. 

 Radny Paweł Rycka przypomniał, że w sprawie mostu na ul. Piaskowej zwracał się już w marcu 2019
r. później w czerwcu i nic. Teraz więc już nie będzie zwracał się do Zastępcy Prezydenta Miasta 
Dominika Koniecznego, ale zwraca się do Przew. Komisji GMOŚiBP i do raciborskich mediów 
zapraszając ich na ten most. Dodał, że miał nadzieję, że ta poprawka do budżetu przejdzie, ale nie,  
przeznaczono te środki na nową kładkę oddaloną niewiele metrów od mostu. Dodał, że powiat nie ma
na to zadanie środków więc niezbędny był impuls miasta, a te 50.000 zł starczyłoby na 
zabezpieczenie tego mostu. Dodał, że nie dostał też odpowiedzi na jego pytania z grudniowej sesji 
więc poprosił, aby prezydent miasta jeszcze raz sesję odsłuchał. W kwestii obiektu sportowego w 
Brzeziu przyznał, że nie wyobraża sobie okrojenia projektu do 1 mln zł. Wskazał, że na początku 
trzeba uzyskać wszelkie pozwolenia, a gdy się zacznie realizować projekt to i trzeba doprowadzić go 
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do końca. Istnieje więc prawdopodobieństwo, że będzie to finansowane tylko z budżetu miasta. Może 
jednak jest tak, że te planowane inwestycje  sportowe: lodowisko, boisko ze sztuczną nawierzchnią i 
ten budynek w Brzeziu będą realizowane przy pomocy każdego z ugrupowań koalicjantów.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnośnie zadania w Brzeziu przekazał, że szkoda, że radny Paweł 
Rycka nie zapoznał się z projektem, a jest on dostępny w biurze rady. Wówczas radny zobaczyłby jak 
wiele rzeczy on obejmuje i że rzeczywiście jest możliwość jego odchudzenia.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że na wysokości zjazdów na budowę obwodnicy na ul. Rudzkiej i ul 
Rybnickiej na jezdni notorycznie pozostaje błoto. Podobna sytuacja jest na Brzeziu przy zjeździe na 
budowę zbiornika. Poprosił więc o interwencję u wykonawcy.     

 Radny Jarosław Łęski poprosił o omówienie tematu częściowego wygrodzenia chodnika przy 
remontowanej szkole muzycznej. Zapytał też czy chodnik tam był remontowany przez miasto.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że sprawę musi wpierw skonsultować z 
wydziałem dróg i dopiero wówczas udzieli odpowiedzi. 

17. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję, godz. 19:55.

                                                                          Przewodniczący Rady                                                                          

                                                                      Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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